
PROTOKÓŁ                                
z XLVII Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 28 marca 2023  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 28 marca 2023 r. o godz. 13.00 w sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się XLVII Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 
Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady witając członków Zarządu, radnych, gości, pracowników 
Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych uczestniczy 
15 radnych, nieobecnych 6 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał przewidzianych 
projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu, jednocześnie proponując zmianę porządku.  

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego porządku obrad? 

Starosta, w imieniu Zarządu Powiatu, prosił o wprowadzenie dwóch dodatkowych projektów 
uchwał i jednocześnie zdjęcie z porządku obrad  w pkt 6 „Podjęcie uchwał w sprawie”: ppkt – u c) 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Prosił o wprowadzenie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach  kwalifikacji wojskowej w 2023 r., 

- udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie 
części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu 
komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec”. 

Więcej zmian nie wniesiono. 

Przystąpiono do głosowania nad wniesieniem zaproponowanych zmian.  

Głosowanie I. 

Zdjęcie z pkt-u 6 „Podjęcie uchwał w sprawie”: ppkt – u c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek ):  

- 15 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Poprawka została przyjęta. 

Głosowanie II. 

Wprowadzenie w pkt 6 „Podjęcie uchwał w sprawie”: ppkt – u c) w brzmieniu: „przyjęcia zadania z zakresu 
administracji rządowej w ramach  kwalifikacji wojskowej w 2023 r.”. 
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Ze względu na chwilową awarię systemu głosującego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie przez 
podniesienie ręki przez radnego.  

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek ):  

- 15 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Poprawka została przyjęta. 

Głosowanie III. 

Wprowadzenie w pkt 6 „Podjęcie uchwał w sprawie”: ppkt – u g) w brzmieniu: „udzielenia Województwu 
Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego   
w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego na liniach 
kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec”. 

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek ):  

- 15 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Poprawka została przyjęta. 

 Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia wraz z przyjętymi 
wyżej poprawkami.  

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek ):  

- 15 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji z dnia 28 lutego 2023 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z XLVI Sesji  
z dnia 28 lutego 2023 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w zawiązku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XLVI Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 28 lutego 2023 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Paszko, Jan Pertek, Janusz Rajek ):  

- 15 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Protokół został przyjęty. 
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Na salę przybyli kolejno: radny Grzegorz Bogacz i radny Janusz Rajek. Od tego momentu w Sesji 
uczestniczy 17 radnych.  

Ad.4 

  Sprawozdanie z rocznej  działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie w 2022 roku w odniesieniu do 
lat ubiegłych. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż sprawozdanie z rocznej  działalności wraz   
z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej 
Policji w Czarnkowie w 2022 roku w odniesieniu do lat ubiegłych zostało radnym przesłane drogą 
elektroniczną. Temat analizowany był przez Komisję Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury   
i Bezpieczeństwa. Jednak z uwagi, że jest to temat ważny dla mieszkańców Przewodniczący prosił 
Komendanta Powiatowego Policji o przedłożenie krótkiej informacji w tym zakresie.  
 Komendant Powiatowy Policji przedstawił sprawozdanie z rocznej  działalności wraz z informacją 
o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji   
w Czarnkowie w 2022 roku w odniesieniu do lat ubiegłych, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował za złożone sprawozdanie i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie? 

Głos zabrał radny Janusz Rajek pytając, czy dobrze zrozumiał, że mandaty i pouczenia były   
w proporcji 50/50? 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że wzrosła liczba pouczeń w stosunku do zeszłego 
roku. Nie przedstawiał tego, że jest to 50/50, bo wzrosła też liczba mandatów, jeśli chodzi o ruch drogowy. 
To było porównanie do zeszłego roku, że policjanci o 46,17% dali więcej pouczeń.  

Radny Rajek stwierdził, że pouczenia to dobry kierunek. Kolejna sprawa to, co wyczytano   
z informacji, bardzo duża kwota na szkolenia kierowców, jest to 400 tys. zł.  

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że jest to kwota zamykająca Program BMW, w co 
wchodzi zakup 2 motocykli, szkolenia kierowców plus uszycie strojów dla 4 motocyklistów.  

Radny Grzegorz Bogacz zapytał kiedy policjant ruchu drogowego może pouczyć, a kiedy 
zobowiązany jest do wystawienia mandatu? Czy to jest subiektywne, czy wynika z uregulowań prawnych? 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że jest to decyzja policjanta. Oczywiście są pewne 
kwestie kiedy policjant musi wystawić mandat karny, ale jeżeli daje pouczenie, to pouczenie zgodnie z art. 
41 jest też formą ukarania. To nie jest tylko pouczenie, pouczenie też jest formą ukarania.  

Więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady podziękowała Komendantowi Powiatowemu 
Policji i policjantom za czuwanie nad bezpieczeństwem mieszkańców powiatu, za pracę jaką wykonują.  

Ad.5 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z rocznej działalności wraz   
z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego 
za 2022 rok.  

  Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż sprawozdanie Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej z rocznej działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 2022 rok zostało radnym 
przesłane drogą elektroniczną. Temat analizowany był przez Komisję Rolnictwa, Środowiska, 
Infrastruktury  i Bezpieczeństwa. Jednak z uwagi, że jest to temat ważny dla mieszkańców Przewodniczący 
prosił Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o przedłożenie krótkiej informacji w tym 
zakresie.  

 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej przedstawił sprawozdanie z rocznej 
działalności KP PSP wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego za 2022 rok, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Komendant złożył podziękowania dla Starosty, Zarządu, Rady Powiatu oraz Komendantowi Powiatowemu 
Policji za dotychczasową współpracę.  

Przewodniczący Rady podziękował za złożone sprawozdanie i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie?  
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Radny Szymon Rojewski – w sprawozdaniu mowa była o tym, że jednostki państwowe 
wspomagane są przez Ochotnicze Straże Pożarne ze względu na to – wiemy jakie  mamy  położenie 
geograficzne, nasz powiat jest obszerny,  jednostki państwowe umieszczone są niecentralnie. Pytanie, jak 
jest finansowana OSP? 

Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że jednostki OSP są utrzymywane przez jednostki 
samorządu terytorialnego, natomiast w sprawozdaniu pokazano jakie środki są przekazywane w ramach 
dotacji, różnych dotacji i to co roku się dzieje. Wspólnie są te zadania realizowane z samorządami, no i jest 
to taki wymierny finansowy sposób. Przekazywany jest również OSP sprzęt. OSP wspierane są 
szkoleniowo, sprawdzane są sprzęty ochrony dróg oddechowych, czyli aparaty powietrzne, maski 
powietrzne do oddychania w strefie zadymionej. Komenda Powiatowa PSP ma sprzęt do tego, ma 
potencjał i to realizuje non profit na rzecz OSP. 

Radny Szymon Rojewski zgłosił pytanie w temacie wozu strażackiego z drabiną. OSP w Wieleniu 
otrzymało wóz strażacki z drabiną, która dzisiaj jest wyłączona z użytkowania, ze względu na to, że brakuje 
100 tys. zł na przeprowadzenie remontu i dopuszczenia do użytkowania. Radny zapytał jaki jest czas 
przejazdu drabiny do Wielenia, Krzyża, Drawska, Piłki czy Pęckowa? Jak to wygląda czasowo? Czy ta 
drabina jadąc z Czarnkowa, czy ma jeszcze jakiś sens dojechania. Czy tylko już gasimy pożar, czy jedziemy 
do dymiącego się komina? Jak to wygląda technicznie? 

Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że temat drabiny to jest temat, który zawsze był 
oczkiem uwagi w momencie kiedy został Komendantem Powiatowym i mając wiedzę, że będzie 
wymieniana drabina w Czarnkowie, robił wszystko, angażując w to wiele osób, żeby ten pojazd został   
w naszym powiecie. Zostało to na tyle zrobione, że ten pojazd został jako jedyny sprzęt wysokościowy   
w Wielkopolsce, wiele innych sprzętów poszło w inne regiony. Samochód przekazano w takim stanie,   
w którym on jeszcze jeździł przez 2,5 do 3 lat i może w tej chwili wymaga naprawy, ponieważ gdzieś tam 
strażacy podporę uszkodzili. Naprawili swoim sumptem, może nie do końca dobrze. Przyjechał serwis, 
stwierdził, że ten sprzęt musi być wymieniony ponieważ oni nie podpiszą karty przeglądu i suma za 
naprawę plus przegląd wynosi blisko 100 tys. zł. Komenda Powiatowa, Komenda Wojewódzka nie 
dysponuje środkami takimi żeby móc ten sprzęt wyremontować, bo nie posiada takiego obszaru 
wydatkowego w ramach którego można by to zrealizować. Poza tym to jest w gestii samorządu 
terytorialnego. Utrzymanie, zresztą każde przejęcie samochodu wiąże się z deklaracją wójta, burmistrza, 
że on ten samochód będzie utrzymywał. Tak jest w przypadku każdego pojazdu, sprzętu, który jest 
przekazywany. Bez takiej deklaracji sprzęt czy pojazd nie mógłby być przekazany.  

Radny Szymon Rojewski - drabina trafiła do Wielenia a wyjazd jest zadysponowywany   
z Czarnkowa, tak? Gdyby ta drabina była sprawna, był pożar w Krzyżu, Drawsku, gdziekolwiek, to 
Czarnków zadysponowuje taki wyjazd takiej drabiny w ramach zdarzenia, tak? 

Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że teraz status tej drabiny jest niesprawna, jest 
wycofana.  

Radny Szymon Rojewski wie, że w tej chwili drabina jest wycofana. W przypadku gdyby była 
sprawna to jednostka w Czarnkowie zadysponowuje, że ma jechać drabina z Wielenia do np. Drawska. 

Komendant Powiatowy PSO odpowiedział, że tak, oczywiście tak.   
Radny Szymon Rojewski stwierdził, że Gmina Wieleń musi ponieść koszt remontu tej drabiny,   

z której praktycznie korzysta połowa powiatu. 
Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że to tak jest. Można tutaj rozmawiać. Jeden   

z pomysłów Komendanta był taki, że rozmawiał z Panią Burmistrz Wielenia na ten temat, że może inne 
samorządy się zaangażują i będzie to na zasadzie składki. Natomiast możliwości Komendanta 
Powiatowego PSP są też ograniczone.  

Radny Szyman Rojewski zapytał Komendanta, czy jako Komendant Straży ma jakiś wpływ na to 
żeby drabina funkcjonowała? Jadąc samochodem osobowym z Czarnkowa do Wielenia, czas przejazdu 25 
do 30 minut. Wóz strażacki pojedzie prawdopodobnie kilka minut dłużej. 

Radny Marek Helak dopowiedział, że do najdalszego miejsca w powiecie jednostka z Czarnkowa 
dojeżdża w ok. 40 minut. Główną pracę na miejscu wykonują strażacy OSP. Strażacy z OSP są bardzo 
dobrze wyposażeni i wyszkoleni. Sami często się doszkalają.  

Radny Bogdan Tomaszewski odniósł się do telefonu 112. Dzwoniąc z Czarnkowa, Trzcianki czy 
okolicznych gmin, odzywa się dyżurny w Czarnkowie, w Trzciance czy w Poznaniu? 

Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że odzywa się dyspozytor w Poznaniu, nr 998 też.  
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Radny Bogdan Tomaszewski zapytał, to ten dyspozytor w Poznaniu wie, gdzie jest zlokalizowany 
pożar, wie jak dojechać, jak zadysponować? Kto to wymyślił? Najszybciej informacje udzieli dyżurny   
w Czarnkowie, który zna teren, lokalizacje poszczególnych miejsc i tak samo w Trzciance. Dlaczego jest to 
w Poznaniu? 

Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, że jest to standard europejski i ten standard jest 
wdrażany. 

Radny Rajek również przekazał kilka słów na temat konieczności naprawy drabiny w Wieleniu. 
Przewodniczący Rady podziękował Komendantowi Powiatowemu PSP za złożoną informację. 

Prosił, aby przekazał podziękowania strażakom, druhom PSP i druhom OSP za ten okres miniony, za te 
wszystkie działania na rzecz mieszkańców naszego powiatu 
Ad.6 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, czy radni mają 
pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036.   

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja  wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2023-2036, 5 glosami za. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-
2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/292/2023  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2023-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 5 głosami za. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/293/2023  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok  została podjęta  
i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

c) przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach  kwalifikacji wojskowej w 2023 r. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
zadania z zakresu administracji rządowej w ramach  kwalifikacji wojskowej w 2023 r., czy radni mają 
pytania w tym punkcie?  

Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach  kwalifikacji wojskowej w 2023 r. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/294/2023  w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach  
kwalifikacji wojskowej w 2023 r. została podjęta  i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

d) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie 
określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku, czy radni mają pytania w tym punkcie?  

Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/295/2023  w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku została podjęta  i stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu. 
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e) nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnowie, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie nadania 
Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, czy radni mają pytania w tym punkcie?  

Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/296/2023  w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej   
w Czarnkowie została podjęta  i stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

f) ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt proponowanej uchwały jest to doprecyzowanie składów 
Komisji w związku z wygaśnięciem mandatu kolegi radnego śp. Piotra Waśko i objęciem mandatu przez 
nowego radnego, przez Pana Helaka. Przewodniczący zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu 
uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego, czy radni mają pytania w tym punkcie?  

Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/297/2023  w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego została podjęta  i stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

g) udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego 
ciągu komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec”. 

 Przewodniczący Rady poprosił Starostę o kilka słów na temat projektu uchwały w sprawie 
udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie 
części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu 
komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec.  

 Starosta poinformował radnych, iż w trakcie trwania Sesji wpłynęło pismo od Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego, w którym proponuje zmianę samego tytułu uchwały. W tym momencie 
Starosta prosił Wicestarostę o przedstawienie nazwy uchwały. 

 Wicestarosta potwierdził, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo od Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego, dotyczy ono zmiany nazewnictwa w nagłówku uchwały, a mianowicie jest to związane ze 
zmianą wprowadzającą zmianę nazwy programu Kolej + Uchwałą nr 196/2022 Rady Ministrów z dnia 
3.10.2022 r. Ta zmiana polegać ma na tym, że w dotychczasowej nazwie, którą wskazano w projekcie 
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dzisiejszej  uchwały, dopisuje się po słowie „Wągrowiec” słowa „w ramach Programu Uzupełniania 
Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku.” Pozostałe zapisy, kwoty pozostają 
bez zmian, w brzmieniu takim jak było to przedstawione w dzisiejszym projekcie uchwały. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania  w tym punkcie?  

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu 
komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec” w ramach 
Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku. 
Przystąpiono do głosowania.  

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski,  Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Paszko, Jan 
Pertek ):  

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLVII/298/2023  w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej   
w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. 
„Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków – Rogoźno 
– Wągrowiec” w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ 
do 2029 roku została podjęta  i stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Ad.7  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XLVI a XLVII Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Starosta Feliks Łaszcz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które miało 
miejsce w dniu 23 marca 2023 r. 

1. Sprawy z zakresu gospodarowania mieniem powiatu 

1) informacja o wyniku rozeznania rynku cen na wykonanie podziału geodezyjnego działki 
gruntowej stanowiącej własność powiatu położonej w obrębie miasta Krzyż Wlkp. i wybór 
oferenta.  

Temat dotyczy działki po warsztatach Zespołu Szkół w Krzyżu Wlkp. Po podziale działki zostaną sprzedane. 
Kwota uzyskana ze sprzedaży działek będzie stanowiła dochód powiatu.  

2) powrót do sprawy przejęcia działki gruntowej w Stobnie gm. Trzcianka z przeznaczeniem pod 
teren drogi powiatowej. 

Rutynowa sprawa. Kiedy się przejmuje część gruntu pod drogę powiatową bądź gminną to po prostu 
trzeba działkę przejąć.  

3) zapytanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego dotyczące nabycia na własność 
nieruchomości w Trzciance przy ul. Staszica użyczonej trzcianeckiemu szpitalowi. 

Są to dwie działki zabudowane garażami, kiedyś znajdowała się tam podstacja pogotowia ratunkowego. 
Zarząd nie podjął żadnej decyzji w tej kwestii. Zarząd chce te działki obejrzeć i dopiero po tym podejmie 
decyzje co dalej.  

2. Ogłoszenie naboru na stanowisko dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Trzciance i podjęcie 
uchwały w tej sprawie. 
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Oczywiście został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora DPS-u. Starosta przypomniał, że Pan 
dyrektor kiedy przeszedł na emeryturę to powinien zostać przeprowadzony konkurs, ale termin tego 
konkursu wypadał w najbardziej niesprzyjającej sytuacji covidowej, w związku z tym Starosta wyznaczył 
na okres 36 miesięcy na dyrektora Pana Leszka Palacza, dotychczasowego dyrektora aby pełnił funkcję 
dyrektora aż skończy się nieszczęście w formie covidu. Czas upływa w kwietniu. Nie ma okoliczności, 
które dalej podtrzymywałyby decyzję Starosty. W związku z tym ogłoszono konkurs, kto się zgłosi nie 
wiadomo. 

3. Sprawy z zakresu finansów powiatu: 

1) przyjęcie bilansu z wykonania budżetu jst za 2022 rok, 

Bilans został sporządzony i omówiony na posiedzeniu Zarządu.  

2) informacja o proponowanych zmianach do uchwały budżetowej i WPF na najbliższą sesję, 

Zmiany omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej i zatwierdzone uchwałami na 
dzisiejszej Sesji.  

3) wstępna informacja o sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu za 2022 rok, 

Również sprawozdanie z wykonania budżetu jest przygotowywane, części opisowe i tabelaryczne były 
wstępnie omówione, a na kolejnym posiedzeniu Zarząd do tematu powróci. Sprawozdanie, po przyjęciu 
przez Zarząd, zostanie przekazane wszystkim radnym.  

4. Sprawy z zakresu Wydziału Komunikacji: 

1) pismo Marszałka Województwa Wielkopolskiego dotyczące umowy regulującej zasady 
współpracy i współfinansowania projektu pn. „Rewitalizacja kolejowego ciągu komunikacyjnego 
na liniach kolejowych nr 390/236 Czarnków-Rogoźno-Wągrowiec” w ramach programu Kolej+, 

Zarząd zapoznał się z pismem Marszałka, w tej sprawie Rada Powiatu podjęła uchwałę na dzisiejszej sesji. 
Środki w budżecie powiatu zostały zaplanowane, stosowne porozumienie z Marszałkiem zostanie spisane.  

2) wniosek Burmistrza Trzcianki o zaopiniowanie propozycji zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych i ustalenia ich przebiegu oraz podjęcie uchwały w tej sprawie, 

Zarząd rozpatrzył wniosek Burmistrza Trzcianki o zaopiniowanie propozycji zaliczenia dróg do kategorii 
dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu podejmując stosowną uchwałę w tej sprawie, 

5. Informacja o wyniku konsultacji projektu uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i opinia Związków Zawodowych w tej sprawie. 

Opinia związków zawodowych  była pozytywna, co do zadania, które chcemy realizować.  

6. Prośba Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie o wyrażenie zgody na wydłużenie terminu realizacji 
zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1331P Trzcianka-Biała”. 

Zarząd rozpatrzył prośbę  pozytywnie.  

7. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Zarządu. 

8. Sprawy różne, 

Podpisano umowę o współfinansowaniu drogi Gębice-Wyszyny w naszym kierunku, czyli od tego 
momentu gdzie był zakończony I etap zadania, w stronę Gębic. Łącznie kwota 2,6 mln. zł: Lasy Państwowe 
plus Powiat. Zarząd ma nadzieję, że uda się zrealizować planowane zadanie Młynkowo-Tarnówko   
za 11 mln. zł, inwestycję w Trzciance w granicach 6,5 mln. zł, mostek w Mężyku ok. 4 mln. zł, inwestycje   
w czarnkowskim Szpitalu 4,5 mln. zł. Udało się wydać 10 mln. w czarnkowskim LO.  

Przewodniczący Rady podziękował Staroście za złożoną  informację. Następnie zapytał, czy ktoś   
z radnych ma pytania do Pana Starosty, dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej 
dzisiejszej? 

Pytań nie zgłoszono.  
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Ad.8 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, na którym 
omówiła i pozytywnie zaopiniowała zamiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2036 i zmiany 
do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, które zostały zatwierdzone na dzisiejszej Sesji. 

Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 21 marca br. Tematem posiedzenia była kontrola i analiza 
stanu przygotowania inwestycji planowanych do wykonania w 2023 roku. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  spotkała się w dniu 21 marca br. Tematy posiedzenia:  

1. Informacja na temat aktualnej sytuacji w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w Białej w zakresie 
finansowym i merytorycznym. 

2. Działania powiatu wspierające kulturę, sport i turystykę – wyniki konkursu ofert na rok 2023. 

3. Realizacja imprez kulturalnych, sportowych i turystycznych w 2022 roku. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 20 marca br. Główne punkty 
posiedzenia to: 

1. Analiza sytuacji domów pomocy społecznej. 

2. Realizacja programów promocji zdrowia za 2022 rok i plany na 2023 rok. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się w dniu 28 marca br. Spotkanie dotyczyło złożonej 
petycji. Pismem z dnia 20 lutego 2023 r. Przewodniczący Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
skierował do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji petycję w sprawie zwiększenia świadomości prawnej 
dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności, celem przeprowadzenia postępowania 
wyjaśniającego. Autor petycji wnosi o podjęcie działań w celu zwiększenia świadomości prawnej 
dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności, poprzez zamieszczenie informacji na temat 
obecnego stanu prawnego w Polsce, regulującego kwestię pobierania komórek, tkanek i narządów od 
zmarłych osób w celu ich przeszczepienia w gazecie redagowanej przez urząd, na stronie internetowej lub 
innych środkach masowego przekazu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z treścią ww. petycji stwierdziła, że Rada 
Powiatu nie jest organem właściwym do jej rozpatrzenia i skierowała petycję do Zarządu Powiatu. 

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 23 marca br.  
Tematy posiedzenia:  

1. Sprawozdanie z rocznej  działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie w 2022 roku w 
odniesieniu do lat ubiegłych. 

2. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z rocznej działalności wraz   
z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu czarnkowsko-
trzcianeckiego za 2022 rok   

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację? 

Radny Janusz Rajek złożył interpelację w imieniu mieszkańców wsi Sławno, gm. Lubasz. 
Interpelacja dotyczyła budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 1346P w miejscowości Sławno 

(odcinek od skrzyżowania drogi 1347P z drogą 1346P prawą stroną jadąc ze Sławna do Prusinowa, 
do drogi gminnej na osiedle Rachetki). 

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

 Starosta odnosząc się do złożonej interpelacji odpowiedział, że temat zostanie rozważony   
i nawiązany zostanie w tej sprawie kontakt z Wójtem gm. Lubasz.   
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 Interpelację złożył również Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Maszewski. Interpelacja 

dotyczyła budowy chodnika wzdłuż ul. Pilskiej w Gębicach w ciągu drogi powiatowej nr 1342P. 
Interpelacja jest pokłosiem petycji złożonej przez mieszkańców wsi Gębice w roku 2018 i do dnia 
dzisiejszego nie doczekała się realizacji. Mieszkańcy od 5 lat walczą, są bardzo rozżaleni, bardzo 
zniesmaczeni i oczekują interwencji i odpowiedzi na pytania zawarte w interpelacji.  

Przedmiotowa interpelacja wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

 Radny Bogdan Tomaszewski nie tyle chciał złożyć interpelację, co ustosunkować się do 
interpelacji, którą złożył kolega Rajek. Chciał radnemu uświadomić, że Sławno z bardzo małym ruchem   
i małym niebezpieczeństwem dla mieszkańców tej miejscowości ma się nijak do chodnika w Romanowie, 
gdzie jest największe natężenie ruchu w powiecie, gdzie jest najwięcej mieszkańców – wieś ciągnie się 
przez 11-12 km. Radny Tomaszewski dodał, że jest spokojny bo wierzy Zarządowi, że Zarząd wie co robi.   
W tym momencie prosił kolegę Rajka, aby rozpatrzył ten temat i jeszcze raz zorientował się jak wygląda 
sprawa Sławna, Prusinowa, a jak wygląda sprawa Romanowa.   

Przewodniczący Rady uznał, że nie jest to interpelacja, a raczej wolny wniosek.  

Radny Krystian Kawczyński zabrał głos w sprawie odpowiedzi na interpelację, którą otrzymał od 
Zarządu Dróg Powiatowych. Swego czasu składał interpelację na uruchomienie procedury budowy ścieżki 
rowerowej na trasie Drawski Młyn – Pęckowo. Jeśli chodzi o tą ścieżkę, to tak samo jak Starosta mówił 
o spotkaniu z Wójtem Gm. Lubasz, tak samo tutaj chodzi o spotkanie z Wójtem Gm. Drawsko, zapytanie 
Wójta, co sądzi na temat budowy ścieżki rowerowej, czy na temat wspólnego finansowania.  

Przewodniczący zamknął ten punkt, przechodząc do kolejnego punktu. 

Ad.10 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Radny Janusz Rajek zabrał głos odnosząc się do wypowiedzi radnego Tomaszewskiego odnośnie 
budowy chodnika w Sławnie i Romanowie. Radny Rajek uważa, że jedno drugiemu nie przeszkadza. Tu i tu 
jest potrzeba budowy chodnika, z czego Romanowo walczy długie lata bo ma też spory odcinek i wiemy 
wszyscy jakie jest to wyzwanie budżetowe.  

 Radny Bogdan Tomaszewski odpowiedział, że jeszcze raz powtarza i podtrzymuje to co wcześniej 
powiedział, a wypowiedź kończy jednym zdanie cyt.” Panie Januszu, wybory za rok”.  

 Przewodniczący Rady zamknął dyskusje w tym temacie. Zapytał, czy ktoś z radnych chce jeszcze 
zabrać głos, czy radni mają inne wolne głosy i zapytania? 

Radni nie zabrali głosu.   

Ad.11 

Sprawy różne. 
 Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku złożenia  oświadczeń majątkowych za 
2022 rok. 
 Poinformował radnych, iż wpłynęło zaproszenie na Zawody Radnych, Wójtów, Burmistrzów, 
Prezydentów i Starostów w Mölkky o puchar Przewodniczącego Rady Miasta Tomasza Potockiego pod 
patronatem Burmistrza Miasta Puszczykowa, które odbędą się 15 kwietnia 2023 roku o godz. 10.00 na 
terenie sportowo-rekreacyjnym przy ul. Kościelnej 7 w Puszczykowie. Zgłoszenia należy składać do 31 
marca br., stąd Przewodniczący Rady prosił radnych chętnych do udziału w zawodach o zgłaszanie się   
w Biurze Rady.  

Ad.12 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XLVII Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
obrady o godz. 15.30. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 
Małgorzata Pompała                                                                                        


